
Socialudvalget

Til: Social- og boligministeren

Dato: 16. januar 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SOU alm. del

Spørgsmål 350
Vil ministeren iværksætte en kortlægning af akut-anbringelsesområdet i forhold til omfan-
get af anbringelser på ikke-godkendte tilbud i mere end 2 gange 3 uger? Det ønskes 
herunder belyst, hvor mange kommuner, der siden 2020 har akutanbragt børn på ik-
ke-godkendte tilbud i mere end 2 gange 3 uger, samt hvorfor børnene anbringes på 
ikke-godkendte tilbud, og hvilken karakter, de ikke-godkendte tilbud har.
Der henvises til artiklen ” Efter afsløringer: - Der skal falde brænde ned” bragt på tv2ost-
jylland.dk den 14. januar 2025, artiklen ”Tilsyn var 'truende' og 'angribende': Sagsbehand-
ler ville 'dumpe' anbragt barn” bragt på tv2ostjylland.dk den 13. januar 2025 samt flere 
tidligere sager om problemer med akutanbringelser på ikke-godkendte steder i over 2 
gange 3 uger.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Charlotte Broman Mølbæk (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Charlotte.Broman@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Nanna W. Gotfredsen
formand
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